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Közösségépítés a nulláról

Pusztavacs Pest megyében, 
a  Dabasi járásban található 1500 
fő alatti település, amit a közösségi 
élet szinte egyáltalán nem jellem-
zett korábban, habár az elmúlt egy 
év rávilágított, hogy óriási igény 
mutatkozik rá a lakosság részéről. 
Szikora Lászlóné sikeresen részt 
vett a KFKP-ban, jelenleg Pusz-
tavacson látja el közművelődési 
feladatait. A  képzés egy éve alatt 
nagyon sokat tanulhatott az em-
berekről, saját magáról és folyama-
tosan tanul azóta is. Lehetőséget 
kapott új nézőpontot kialakítani és 
ebből tapasztalatot építeni, mely-
ből a települése jelenleg is profitál. 
Vele készült interjúból megtudhat-
juk élményeit és tapasztalatait a 
programmal kapcsolatban és meg-
ismerhetjük a település új kezde-
ményezéseit is.

V. A.: Milyennek ítélted meg 
a Közművelődési Foglalkoztatási 
és Képzési Programot? Úgy érzed, 
sikerült fejlődnöd, új készségeket, 
kompetenciákat elsajátítanod?

Sz. L.: Nagyon tetszik az egész 
koncepció, bár teljesen más típusú 
munkavégzés, mint amivel eddig 
foglalkoztam. Teljes mértékben 
tudom hasznosítani a tanultakat, 
jelenleg például az értéktár projek-
ten dolgozunk teljes gőzzel. Kérvé-
nyeztem is, hogy az értéktár bizott-
ság tagja lehessek. A  programnak 
köszönhetően egy év alatt rengete-
get változott, fejlődött a kulturális 
élet itt a faluban. Számtalan pozitív 
visszajelzést kapok a programokkal 
és a kezdeményezésekkel kapcso-
latban, nagyon hálásak az itteni 
közösségek. Igaz, van benne kihí-
vás, hiszen szinte a nulláról kellett 
elkezdeni építgetni a közösségi 
életet, de egy év alatt sikerült bebi-
zonyítani, hogy van igény a közmű-
velődésre, így elértük a helyi műve-
lődési ház felújítási munkálatainak 
elkezdését is.

V. A.: Mindig is erre a pályára 
készültél?

Sz. L.: Nem, eszembe sem ju-
tott erre a területre készülni! Fogal-
mam sem volt róla, mivel foglalko-
zik egy közművelődési szakember. 
Véletlenül cseppentem bele a kép-
zésbe, de utólag óriási szerencsé-
nek tartom, hogy megismertem ezt 
a szakmát.

V. A.: Milyen feladatokat látsz el?

Sz. L.: Rendezvényeket, esemé-
nyeket szervezünk, próbáljuk az 
embereket minél jobban összefog-
ni, illetve van egy régiós újság, aho-
va cikkeket írok, továbbá az érték-
tárral foglalkozom. Természetesen 
van segítségem is, összesen négyen 
végezzük az előbb felsorolt tevé-
kenységeket, viszont kezdetben en-
gem kerestek meg és bíztak meg a 
feladattal.

V. A.: Hogy érzed magad a mun-
kakörödben?

Sz. L.: Nagyon jól! Nem is szá-
mítottam rá, hogy ekkora sikere 
lesz az általunk szervezett esemé-
nyeknek, programoknak, rengeteg 
pozitív visszajelzést és kedves, há-
lás szót kapunk. Ilyenkor érzem át 
a szakma szépségét igazán.

V. A.: A COVID alatt mennyire 
tudtad kivenni a részed a felada-
tokból? Hogyan sikerült alkalmaz-
kodni a kialakult helyzethez?

Sz. L.: Nekem személy szerint 
nagyon sokat segített a pandémiás 
helyzet. Sokat fejlődött a kreati-
vitásom, hiszen át kellett állnunk 
teljes mértékben online térbe. Így 
a települési Facebook csoport fej-
lesztésével is tudtam foglalkozni, 
amely a pusztavacsi közösségek ré-
szére egy olyan platform, ahol meg 
tudnak osztani egymással bensősé-
gesebb bejegyzéseket, képeket és 
videókat egyaránt.

V. A.: Milyen alkalmazott jógya-
korlatokat emelnél ki, melyek vol-
tak eddig a legsikeresebbek?

Szikora Lászlóné
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Sz. L.: A bezárkózás alatt meg-
csináltuk az anyák napi kezdemé-
nyezésünket, aminek nagyon nagy 
sikere lett! Az óvodában és az is-
kolában nem lehetett ünnepséget 
tartani, így azt találtuk ki, hogy a 
település parkjában levő kiköve-
zett sétányt kineveztük az „anyák 
sétányának”. Sikerült összegyűj-
teni az összes édesanya nevét a 

faluban, közel 500 név került ki 
egy-egy szívecskére, amik a park 
faágain díszelegtek. A  kezdemé-
nyezésről készült videó felkerült 
YouTube-ra is, és óriási nézettsé-
get értünk el vele!

V. A.: A  képzés, illetve foglal-
koztatás során sikerült jobban, kö-
zelebbről, más szemszögből megis-
merned a saját településed?

Sz. L.: Teljesen. Olyan embere-
ket ismertem meg, akikkel életem-
ben nem gondoltam volna, hogy 
összehoz a sors. A csoporttársaim 
és az oktatóim is végtelenül ked-
vesek és segítőkészek voltak velem. 
Értékes kapcsolatokra és barátsá-
gokra tettem szert a képzés alatt, és 
a munkavégzésem során a telepü-
lésen egyaránt.
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